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Bijlage 2b: Voorlopige vragen en reactie MR PMC, 7 april 2021 

Opmerking/vraag MR PMC Advies m.b.t. reactie 

In lijn met de eerder gemaakte opmerkingen van de 
bestuursvoorzitter willen wij als MR uitgaan van de 
autonomie van de scholen en zou een herstructurering 
van het VO in Maastricht de eigen kracht en het profiel 
van de scholen moeten versterken. Wij denken dat 
daarmee ook het belang van de stad het best gediend 
is.  Keuzevrijheid voor ouders en leerlingen is een 
principiële zaak en een wettelijk verankerd recht.  Dat 
betekent dat er naast het Bernard Lievegoed College 
ook nog iets te kiezen moet zijn voor ouders en 
leerlingen in Maastricht en omgeving.   En gezonde 
scholen, met een al jaren voldoende aantal leerlingen, 
sterken in hun kracht. Scholen met onvoldoende 
perspectief op een zelfstandig voortbestaan, moeten 
niet kosten wat het kost in de lucht worden gehouden. 
Vanuit die grondgedachte willen we de huidige 
voorstellen dan ook beoordelen. Daarbij willen we daar 
waar het nodig en wenselijk is de samenwerking 
opzoeken. Het opzoeken van de samenwerking doen 
we met de intentie de eigen profilering en identiteit te 
handhaven en verder te ontwikkelen. Daarbij willen we 
wel degelijk rekening houden met de belangen van 
andere scholen. Profilering is goed maar moet niet 
leiden tot onnodige concurrentie. Tot slot moeten we 
leren van het OOM debacle waarbij het “sturen” van 
leerlingenstromen van de ene locatie naar de andere 
tot ernstige schade aan het VO  onderwijs in Maastricht 
heeft geleid.   

v.k.a. 

In het aangeboden document wordt gesproken over 
“…. Havo-/vwo-/gymnasiumleerlingen kunnen in de 
toekomst kiezen voor het Bernard Lievegoed College, 
Bonnefanten College of de nieuwe campus”. Tekstueel 
maakt u een verschil tussen vwo- en 
gymnasiumleerlingen. Het is voor ons de vraag wat dan 
bedoeld wordt met een vwo-leerling?  

Verduidelijken in de tekst van de toekomstvisie wat 
onder vwo leerling wordt verstaan (= atheneum + 
gymnasium) en waar precies  gedoeld wordt op de 
gymnasium leerling  

Reeds in het najaar van 2017 is gekozen voor een uni-
locatie voor de brede scholengemeenschappen Porta 
Mosana College en Sint-Maartenscollege. In het 
Eindscenario van “het Masterplan Onderwijs is van ons 
allemaal” werd, als voorgenomen besluit, een fusie 
tussen de beide scholen voorgesteld. Op de 
onderwijscampus in Oost zou dan een brede 
scholengemeenschap ontstaan die Praktijkonderwijs 
(Terra Nigra als zelfstandige school), VMBO Basis en 
Kader, MAVO (VMBO-TL), HAVO (incl. TTO HAVO), 
atheneum (incl. TTO atheneum) en gymnasium (incl. 
TTO gymnasium) zou aanbieden. Nu lijkt het erop dat 
op de onderwijscampus Oost geen Nederlandstalig 
Gymnasium aangeboden wordt, met andere woorden 

Verduidelijken in de toekomstvisie waar 
Nederlandstalig gymnasium wordt aangeboden en 
waar TTO-gymnasium wordt aangeboden. 

Idem ten aanzien van het atheneum. 
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er ontstaan “gaten” in het aanbod van de brede 
scholengemeenschap.  

Het is ons niet duidelijk welke samenwerkingsvorm 
tussen de scholen Porta Mosana College en Sint-
Maartenscollege wordt voorgesteld op de 
onderwijscampus in Oost. Gaat het bevoegd gezag nog 
steeds uit van een fusie of stelt u een andere 
samenwerkingsvorm voor?  

Is beantwoord via de beantwoording van de 
raadsvragen. Deze documenten werden 9 april ook 
verzonden naar de MR’s. 

Analyserend trekken wij de voorzichtige conclusie dat 
het Sint-Maartenscollege haar gymnasiumafdeling gaat 
afbouwen en het Porta Mosana College haar 
Nederlandstalige atheneumafdeling eveneens gaat 
afbouwen. Deze afdelingen zouden dan herrijzen op 
het Bonnefanten College.  Dit ondanks dat de ervaring 
in de afgelopen twee decennia ons geleerd heeft dat de 
keuze van leerlingen uit West steeds vaker één van de 
scholen in Oost is. 

Nadere precisering is nodig met betrekking tot 
gymnasium- en atheneumafdelingen bij PMC, SMC 
en BFC. 

Een plaatsingsbeleid lijkt ons een ongewenste 
beperking of, in elk geval, een inperking van de vrijheid 
van schoolkeuze voor ouders en leerlingen. In het 
verleden (tussen 2004 en 2009) is het sturen van 
leerlingenstromen geprobeerd door middel van een 
reguleringsbeleid. Dit leek niet te leiden tot een 
toename van leerlingen in West maar eerder tot een 
toename van (oneigenlijke) weglek naar scholen in de 
aangrenzende gemeenten en België.  

Is beantwoord via de raadsvragen en in het 
informatiedocument plaatsingsprocedure. Deze 
documenten werden 9 april ook verzonden naar de 
MR’s.  

Voorst stelt u dat bij voorkeur de denominatie van alle 
scholen bijzonder algemeen wordt. Dit verbaast ons 
omdat in het “Masterplan Onderwijs is van ons 
allemaal” de borging van openbaar onderwijs één van 
de uitgangspunten is. Wij staan achter het principe van 
inclusieve scholen, maar openbaar onderwijs is per 
definitie inclusief.   

Is beantwoord via de raadsvragen, het informatie 
document denominatie convenant en het concept 
convenant, dat nog een toelichting op de keuze 
voor de denominatie algemeen bijzonder bevat.  

Conceptconvenant werd nog niet verzonden naar 
de MR’s.  

Bovendien kan de discussie over de denominatie leiden 
tot onnodige vertraging in het huisvestingsdossier   

Correct. De visie op de spreiding van het onderwijs 
is echter onlosmakelijk verbonden met de visie op 
de denominatiekeuze. Daarom wordt het 
gelijktijdig aangeboden. In het 
besluitvormingstraject zal de denominatiekeuze als 
separaat beslispunt worden voorgelegd aan de 
MR’s, met het verzoek om in ieder geval zo spoedig 
mogelijk te reageren op de onderdelen die 
betrekking hebben op het onderwijsaanbod, in 
verband met de opstelling van het IHP VO.   

Oprecht liggen de gezamenlijke vmbo-afdelingen van 
het Porta Mosana College en het Sint-Maartenscollege, 
verenigd in VMBO-Maastricht, ons na aan het hart. Wij 
missen uw visie op hoe u het herstel van aanmeldingen 
op deze locatie wilt realiseren. 

Over de te verwachten leerlingaantallen vmbo (1/3) 
en havo/vwo (2/3) is een informatiedocument 
opgesteld. Herstel van aanmeldingen verloopt op 
twee sporen: goed onderwijs bieden. De Inspectie 
heeft inmiddels de school als ‘voldoende’ 
beoordeeld. Daarnaast: verhuizen naar de campus.  
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Wij zijn van mening dat er een kwalitatief goed en 
breed aanbod in Maastricht moet zijn voor leerlingen 
die kiezen voor het VMBO. 

Dat is ook het uitgangspunt van de toekomstvisie en 
de reden om het vmbo (m.u.v. een beperkt aantal 
leerlingen bij het BLC) te concentreren op de 
campus in oost, nabij het mbo.  

Daarbij vragen we aandacht voor het gegeven dat de 
instroom in het VBMO in het Maastricht al jarenlang op 
een te laag niveau ligt.  We verzoeken u in de visie dit 
punt verder uit te werken. 

Zie hiervoor. 

Als advies willen wij u vragen de mogelijkheden te 
onderzoeken om het huidige Bonnefanten College op 
de locatie Eenhoornsingel af te bouwen en verder te 
laten gaan als zelfstandig Bernard Lievegoed College  

Dit betekent verhuizing van het BLC naar west, ver 
van knooppunten van OV. Gezien de regiofunctie 
van het BLC (45% van de leerlingen komt uit het 
Heuvelland) is dit geen reële optie; het zou zeer 
nadelig zijn voor het vrije schoolse onderwijs en de 
mogelijkheden van leerlingen om dit onderwijs te 
kunnen volgen.  

en/of het oprichten van een nevenvestiging of 
dislocatie van de onderwijscampus in West waar een 
breed aanbod van onderwijs in de onderbouw 
aangeboden wordt. In het laatste geval is het 
noodzakelijk een naadloze en gegarandeerde instroom 
in de bovenbouw op de onderwijscampus in Oost te 
borgen. 

De vorming van een onderbouwcollege in west is 
besproken maar als onwenselijk beoordeeld.  

In het “Masterplan Onderwijs is van ons allemaal” 
wordt VMBO-GL als kansloos geacht. Voortschrijdende 
inzichten, welke leren dat mogelijk vanaf 2024 de 
theoretische en gemengde leerwegen samengevoegd 
worden tot nieuwe leerwegen, vragen een 
heroverweging van het wel of niet aanbieden van 
VMBO-GL in de overgangsfase tot aan 2024.  

Dat is correct. 

De laatste jaren zijn de leerlingenaantallen (met name 
ook als het gaat om de proporties van de niveaus) erg 
volatiel gebleken. Deze zijn bovendien ook deels 
beïnvloedbaar.  Wat is de onzekerheidsmarge nu?   

Maastricht heeft zijn marktaandeel de afgelopen 
jaren zien herstellen naar ca. 85%.  Proporties van 
niveaus zijn afhankelijk van adviezen PO. De 
plaatsingsprocedure is een middel om de 
aanmelding van leerlingen per locatie te sturen, 
door een maximumplafond in te stellen per 
afdeling.   

Heeft Pronexus de kinderen in schoolleeftijd in de 
Gemeente Maastricht meegeteld of alleen de 
bestaande leerlingen in de LVO-scholen in Maastricht?  

Alle leerlingen. Pronexus beschrijft het als volgt: 

De eerste stap in het prognoseproces is het 
prognosticeren van de toekomstige basisgeneratie 
voor de betreffende schoolsoorten. Hierbij is 
gebruik gemaakt van de bevolkingsprognose van 
2021 welke door Pronexus BV is opgesteld. Na 
bestudering van de lokale situatie zijn de 
bevolkingsprognoses van een aantal 
regiogemeenten meegenomen (Pronexus 2020). 

Daarna zijn op basis van de herkomstgegevens van 
de leerlingen per gemeente de 
belangstellingspercentages voor elke school 
berekend. Deze percentages zijn het uitgangspunt 
voor de leerlingenprognose. 
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Er is een prognose opgesteld voor 8 VO-scholen. 
Voor deze scholen is de belangstelling en deelname 
berekend en geanalyseerd. De meest recente 
teldatum-gegevens, die van 1 oktober 2020, 
vormen de basis voor de uiteindelijke 
leerlingenprognose. 

In hoeverre is rekening gehouden met de omgeving van 
Maastricht? Worden in de cijfers van Pronexus de 
Gemeente Eijsden-Margraten meegeteld? 

Maastricht en omgeving, waaronder Meerssen en 
Eijsden-Margraten en Valkenburg.  

En de andere gegevens, waarop dit verhaal gebaseerd 
is, zijn de te verwachte leerlingenstromen. De 
directeuren van Maastricht hebben zelf gekozen voor 
het voortzetten van de huidige verhouding.  Graag 
ontvangen wij de data waarop u uw verwachtingen van 
al dan niet gestuurde leerlingenstromen gebaseerd 
heeft.  

Zie de beantwoording van de raadsvragen en het 
informatiedocument vmbo op west in relatie tot 
leerlingaantallen Maastricht. De MR’s hebben op 9 
april dit document ook ter informatie toegezonden 
gekregen.  

Tevens zouden wij graag de meest volledige en meest 
recente prognoses van Pronexus van u ontvangen.    

Het rapport van Pronexus van mei 2021 is 
toegevoegd aan het voorgenomen besluit dat 
wordt voorgelegd aan de MR’s. 

 


